
coMPosition:
syrup: Each 10 ml syrup contains:
– Bromhexine hydrochloride:       8 mg.
– Terbutaline sulphate: 2.5 mg.
– Guaiphenesin: 100 mg.
tablets: Each tablet contains:
– Bromhexine HCl 8 mg.
– Terbutaline sulphate 2.5 mg.
– Guaiphenesin 100 mg.
theraPeUtic indications:
Bilcavon is indicated in the treatment of productive cough when associated
with bronchospasm in conditions such as bronchitis, bronchial asthma, chronic
obstructive pulmonary disease (COPD), bronchiectasis, and emphysema.
PharMacological ProPerties:
Bromhexine hydrochloride is a mucolytic agent, which liquifies thick
sputum. Viscosity of sputum is reduced by dissolving mucopolysaccharide
fibres. It also improves mucocilliary clearance of secretions.
guaiphenesin is an expectorant. It increases the output of sputum and
bronchial secretions by reducing adhesiveness and surface tension. By
increasing the volume of bronchial secretions, it reduces the viscosity of
sputum. The increased flow of less viscid secretions also promotes ciliary
action.
terbutaline sulphate is a directly acting sympathomimetic agent with selective
stimulant effect of beta-2 receptors. It helps in alleviating bronchospasm
associated with cough and facilitates drainage of accumulated bronchial
secretions.
contraindications:
Patients with a history of hypersensitivity to sympathetic amines and any
other components in the expectorant.
Pregnancy and lactation:
Safety of Bilcavon has not been studied in pregnancy and lactation.
Therefore, probable benefits should be weighed against possible risks,
before prescribing Bilcavon during pregnancy and lactation.
side effects:
Bromhexine: Gastrointestinal side effects may occur occasionally with
bromhexine and a transient rise in serum aminotransferase values has been
reported.
guaiphenesin: Gastrointestinal discomfort has occasionally been reported
with guaiphenesin.
terbutaline: Tremor and nervousness. The frequency of these side effects
appear to diminish with continued therapy. Other commonly reported reactions
include increased heart rate, palpitations, and dizziness.
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this is a MedicaMentRef 1109119
A medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to
instructions is dangerous for you.
Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the
pharmacist who sold the medicament.
The doctor and the pharmacist are experts in medicine, its benefits and risks.
Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
Keep medicaments out of reach of children.
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(Council of Arab Health Ministers & Arab Pharmacists Association)

Warnings and PrecaUtions:
Caution should be observed while prescribing Bilcavon to patients with
hypertension, cardiovascular disease, uncontrolled diabetes mellitus, and
patients with hyperthyroidism, history of seizures. Patients susceptible to
hypokalemia should be monitored because transient early falls in serum
potassium levels have been reported with beta-2 agonists. Since mucolytics,
such as bromhexine, may disrupt the gastric mucosal barrier, bromhexine
should be used with care in patients with a history of peptic ulceration.
interactions:
Adverse metabolic effects of high dose beta-2 agonists such as terbutaline may
be exacerbated by concomitant administration of high doses of corticosteroids.
Hypokalemia with high doses of beta-2 agonists may result in increased
susceptibility to digitalis induced cardiac arrhythmias. Hypokalemia may be
enhanced by concomitant administration of aminophyllin or other xanthines,
corticosteroids or by diuretic therapy.
Terbutaline sulphate should be administered with caution in patients
being treated with monoamine oxidase (MAO) inhibitors or tricyclic
antidepressants, since the action of terbutaline sulfate on the vascular
system may be potentiated.
Hypokalemia with high doses of b-2 agonists may result in increased sus-
ceptibility to digitalis induced cardiac arrhythmias.
Hypokalemia may be enhanced by concomitant administration of amino-
phyllin or other xanthines, corticosteroids or by diuretic therapy.
dosage & Method of adMinistration:
syrup: Syrup is usually given 3 times a day in the following doses:
– Children 2–6 years:   1/2 teaspoon (2.5 ml) three times a day.
– Children 6–12 years: 1 teaspoon (5 ml) three times a day.
adults: 2 teaspoonfuls (10 ml) three times a day.
tablets: One tablet three times a day.
overdose:
Overdose of terbutaline may lead to significant drop in blood pressure due
to peripheral vasodilation.
Package:
syrup: Box containing 125 ml glass bottle with inserted leaflet.
tablets: Box of  20 tablets with inserted leaflet.
storage:
– Store between (15–30)°C away from moisture.
– Keep away from reach of children.
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:رسضحتسسملا صصاوخو ةيئاودلا ةرمزلا
:ىلع يوتحي رسضحتسسملا نم لم01 لك:بارشش نوفاكليب

.غلم٨: ديارولكورديه نيسسكمورب -
.غلم5,٢:تافلسس نيلاتوبريت -
.غلم001:نيزينيفياوغ -
:ىلع يوتحت ةطوغسضم لك:تاطوغشضم نوفاكليب

.غلم٨ديارولكورديه نيسسكمورب -
.غلم5,٢تافلسس نيلاتوبريت -
.غلم001نيزينيفياوغ -
:ةيئاودلا تاريثأاتلاو ريثأاتلا ةيلآا
لÓخ نم عسشقلا ةجوزل صصقنيُو ،جزللا عسشقلا بيذي ،طاخملل لاحديارولكورديه نيشسكمورب
.ةيبدهلا ةيطاخملا تازارفإلا ةيفسصت نمً اسضيأا نسسحيُو ،ةيطاخملا ديراكسسلا ةديدع فايلأÓل هتباذإا

اهرتوتو اهتجوزل صصاقنإا لÓخ نم ةيبسصقلا تازارفإلاو عسشقلا جاتنإا نم ديزي عسشقمنيزينيفياوغ
ززعيو تازرفملا ةكرح ةدايز ببسست عسشقلا ةجوزل صصقن نإاو ،عسشقلا ةجوزل نم صصقني ،يحطسسلا
.ةيبسصقلا بادهألا لعف نم
جنسشت ففخيف ،ةيجرنيردألا٢-اتيب تÓبقتسسمل هبنم يدولل رسشابم يكاحمتافلشس نيلاتوبريت
.ةمكارتملا ةيبسصقلا تازرفملا حزن لهسسيو لاعسسلل قفارملا تابسصقلا
:تابابطتسس’ا
تلاح يف امك يبسصق جنسشت عم قفارتملا جتنملا لاعسسلا ةجلاعمل رسضحتسسملا اذه لمعتسسي
.ةئرلا خافتناو تابسصقلا عسسوت ،نمزملا يدادسسنلا يوئرلا ءادلاو ،يبسصقلا وبرلاو ،تابسصقلا باهتلا

:بابطتسس’ا تاداسضم
.رسضحتسسملا تانوكم نم يأا وأا ةيدولا تانيمألا وحن ةيسساسسح طرف ةسصق مهيدل نيذلا ىسضرملا
:عاسضرإ’او لمحلا
ىلع ةعفانلا هتاريثأات قوفت نأا بجي اذل ؛عسضرملاو لماحلا دنع رسضحتسسملا اذه ةمÓسس صسردت مل
.عسضرملاو لماحلا دنع هفسصو دنع هرطاخم
:ةيبناجلا تاريثأاتلا
.زاريفسسنارتونيمألا ميق يف رباع عافتراو ةيمسضه تابارطسضا نيسسكموربلا ببسسي دق -
.يمسضه جاعزنإا ببسسي دق نيزينيفياوغلا نأا نيبت -
ةدايزً اسضيأا ةيبناجلا تاريثأاتلا لمسشتو ،صساعنو عادسص ،ةيبسصعو صشاعر نيلاتوبريتلا ببسسي دق -
.راودلاو ناقفخلاو بلقلا ةعرسس
:ةيئاودلا تÓخادتلا
تاريثأاتلا نم ديزت دق نيلاتوبريتلا ةيجرنيردألا٢-اتيب تÓبقتسسم هبنم نم ةيلاعلا تاعرجلا نإا
مدلا مويسساتوب صصقن ززعتي دق .ةيرسشقلا تاديئوريتسسلا عم نمازتملا ءاطعإلاب ةيبÓقتسسلا ةيبناجلا

Ref 1109119 ءاود  اذـــــه  نإا

.رطـخلل كصضرـعي تاميلـعتلل اًفÓـخ هكÓهتـصساو ،كتـحصص ىلــع رـثؤوي رصضحتـصسم ءاودـــلا
.كلـ اهفرصـص يذلـا ين’ديـصـصلا تاميلـــعتو ،اهيلــع سصوصـصنملا لامعتـصـس’ا ةــقيرطو بـيـبـطلا ةــفصصو ةــقدب عبتا
.هررـصضو هعـفنو ءاودـلاب ناريـبخلا امـه ين’ديـصصلاو بــيـبطلا نإا

.كصسـفن ءاقـلت نم ةددحـملا جÓـعلا ةدــم عـطقت’
.ةــــــيبط ةـــــفصصو نودــب ءاودــــلا فرــــصص ررــــكت ’
.لاــــفطأ’ا لواـــنـــتم نــعً ادــــيعب ءاودــــلا ظــــفحا

-
-
-
-
-
-

(برـــعلاةـــلدايصصلا داـــحتاو برـــعلا ةـــحصصلا ءارزو سســـلجم تاـــميلعت)

(تاطوغسضم ،بارسش)نوـفاـكليب
وأا ةيرسشقلا تاديئوريتسسلا وأا ،ىرخألا تانيتنازكلا وأا ،نيلليفونيمألا عم نمازتملا ءاطعإلاب
نيجلاعملا دنع ةيانعب تافلسس نيلاتوبريتلا لمعتسسي نأا بجي .ةيلوبلا تاردملاب ةجلاعملا
كلذ ززعي دق ثيح ،تاقلحلا ةيثÓث بائتكلا تاداسضمب وأا نيمألا يداحأا زاديسسكأا تاطبثمب
.يئاعولا زاهجلا ىلع نيلاتوبريتلا تاريثأات نم
دق ةيجرنيردألا٢-اتيب تÓبقتسسمل هبنم نم ةيلاعلا تاعرجلاب مدلا مويسساتوب صصقن ثودح نإا
صصقن دادزي دق ،لاتيجيدلاب نيجلاعملا ىسضرملا دنع يبلقلا مظنلا بارطسضاب ةباسصإÓل بهؤوي
تاديئوريتسسلا وأا ىرخألا تانيثنازكلا وأا نيلليفونيمأÓل بحاسصملا لامعتسسلاب مدلا مويسساتوب
.ةيلوبلا تاردملاب ةجلاعملا وأا ةيرسشقلا
:تاطايتح’او تاريذحتلا
ءادلا ،بلقلا صضارمأاو ،ينايرسشلا  طغسضلا عافتراب نيباسصملا دنع ءاودلا فسصو دنع رذحلا بجي
.تاجÓتخلاو ،قردلا طاسشن طرف ىسضرمو ،طبسضنملا ريغ يركسسلا
اذل ،يدعملا يطاخملا زجاحلا يف تابارطسضا ببسسي دق ،نيسسكموربلا لثم طاخملا تلاح نإا
بجي امك ،ةيمسضه ةحرق ةسصق نم نوناعي نيذلا ىسضرملا دنع ةيانعب نيسسكموربلا لمعتسسي نأا بجي
ىوتسسم يف رباع صضافخنا ثودحلً ارظن مدلا مويسساتوب صصقنب ةباسصإÓل نيدعتسسملا ىسضرملا ةبقارم
.ةيجرنيردألا اتيب تاهبنم لامعتسسا دنع مدلا مويسساتوب
:لامعتسس’ا ةقيرطو ةعرجلا
:يتآلاكً ايموي تارم ثÓث ىطعي:بارششلا
ً.ايموي تارم ثÓث (لم5,٢) ةريغسص ةقعلم فسصن :ةنــسس6 -٢ :لافطألا
ً.ايموي تارم ثÓث (لم5) ةريغسص ةقعلم :ةنسس٢1 -6 :لافطألا
ً.ايموي تارم ثÓث (لم01) ةريغسص ةقعلم٢ :نيغلابلا
ً.ايموي تارم ثÓث ةدحاو ةطوغسضم:تاطوغشضملا

:ةعرجلا طرف
.ةيطيحملا ةيعوألا عسسوت ةجيتن مدلا طغسض طوبه ببسست دق نيلاتوبريتلا ةعرج طرف
:ةوبعلا
.ةرسشن عم ةينوترك ةوبع نمسض لم5٢1 ةيجاجز ةوبع:بارششلا
.ةرسشن عم ةينوترك ةوبع يف  (رتسسÓبلا نم نافرظ) ةطوغسضم0٢:تاطوغشضملا
:ظفحلا طورسش
.لافطألا لوانتم نعً اديعب ةبوطرلا نع لزعمب م°(0٣-51) نيب  ةرارح ةجردب ظفحي
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ايانديصص - قصشمد - ةيروصس :ةيئاودلا تاعانصصللاكيديمارتلا
٤٧١٥٧٩٥١١٣٦٩٠٠ :سسكاف -٩٣٣٥٥٩٥١١٣٦٩٠٠ :فتاه

ten.acidem-artlu@ofni-  ten.acidem-artlu.www  :ينورتكلا ديرب
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